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Câciu: Bugetul pe 2021 l-am gasit cu probleme mari; efectele inflatiei nu sunt ca la

doctor, ai luat un medicament si a trecut

Bugetul pe 2021 l-am gasit cu probleme mari, în sensul în care nu ai plata salariilor asigurata, a pensiilor,

nu ai autoritatile locale finantate, plata persoanelor cu handicap, cheltuielile sociale la nivel local, a

declarat, vineri, dupa sedinta de Guvern, ministrul Finantelor, Adrian Câciu.

 

"Bugetul de pe 2021 l-am gasit în situatia în care am fost pusi sa facem rectificarea pe care o stiti, cu probleme

mari în sensul în care sa nu ai plata salariilor asigurate, a pensiilor, nu ai autoritatile locale finantate, plata

persoanelor cu handicap, cheltuielile sociale la nivel local. La scoli, la educatie, la fel probleme. Ceea ce trebuie sa

facem este sa învatam din aceste greseli. Oricine se uita pe situatia cresterii economice din acest an vede care sunt

partile bune, structurale, care vin din ceea ce se numeste efectul PIB-ului potential exprimat, si ceea ce vine din

efectul de baza de anul trecut, când am avut o cadere de 3,9%. Atunci, orice se duce pâna în 3,9 pe real este efect

de baza si restul de efecte generat de puseul inflationist. Exista grija, pe care vreau sa o rezolv prin strategie

fiscal-bugetara, a acumularii inflatiei pe costuri. Unii economisti spun inflatia pe partea ofertei. Ţintele de deficit

pâna în 2024 vor fi mentinute, exact cele asumate cu Comisia Europeana. Investitiile la 7% din PIB reprezinta o

chestiune pe care mi-am asumat-o prin programul de guvernare. Lectia pe care am învatat-o la aceasta rectificare

este sa prindem numai investitii mature, inclusiv investitiile din PNRR, astfel încât la final de an sa încercam si sa

reusim sa nu luam niciun leu din banii de la investitii", a spus Câciu.

 

Acesta a adaugat ca, în privinta inflatiei, "lucrurile nu se calmeaza doar pentru faptul s-a schimbat Guvernul".

 

"Avem nevoie de un boost de cerere pe pachetul social. Economia are cerere intermediara. Avem nevoie ca

economia sau companiile care cumpara materii prime sa aiba capital pentru a realiza cererea intermediara. Pe de

alta parte, populatia, care înseamna consumul final, are nevoie de bani pentru mentinerea puterii de cumparare cel

putin la nivelul din 2020, înainte sa apara acest puseu inflationist. Nu în ultimul rând, avem raportul asupra

inflatiei de la BNR care ne spune clar ca lucrurile nu se calmeaza doar pentru faptul s-a schimbat Guvernul.

Efectele inflatiei nu sunt întotdeauna ca la doctor, ai luat un medicament si a trecut inflatia. Vom avea nevoie ca

puterea de cumparare a cetatenilor sa fie mentinuta, astfel încât echilibrul între cerere si oferta agregata sa fie în

zona de confort. Haideti sa ducem banii în companii care trec, de exemplu, la economia de productie si procesare.

Avem acest program. Ne plângem de 20 de ani ca avem economie de consum. Eu cred ca este cazul sa directionam

bani catre aceste companii care fac reconversie economica, de la economia de consum la economia de procesare.

Sper ca anul viitor sa nu ma criticati", a afirmat ministrul Finantelor.

 

Guvernul a adoptat vineri a doua rectificarea bugetara din acest an, mentinându-se tinta de deficit de 7,13% din

PIB. 

page 1 / 1


